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SVK JÄMTLAND-VÄSTERNORRLAND 
Verksamhetsberättelse för år 2023 
 

Styrelsen har bestått av: 
Lars-Göran Nyhlén  ordförande 
Marie-Louise Åhsell  ledamot (vice ordförande) 
Ain Liivlaid   ledamot (kassör) 
Annichen Kringstad  ledamot (sekreterare) 
Emma Fors   ledamot 
Anton Smith   suppleant 
Krister Öst   suppleant 
Emelie Eriksson  suppleant 
Johanna Ekroth-Elf  suppleant  
 
Styrelsen har under verksamhetsår 2023 hållit 7 protokollförda sammanträden. 
Styrelsemedlemmarna har förutom dessa möten haft ett flertal kontakter per telefon och mejl. 
Medlemsantalet i december 2023 är 342 (269*) personer.  
Totalt antal starter på prov har varit 329 (331*). 
* Antal angivet inom parentes visar motsvarande under fjolåret. 
 

Förord ordförande 
Ett verksamhetsår till är genomfört. Det gick ju det också trots att vi hade tveksamma marker 
på vårt vårprov med få pristagare och ett skogsprov med blöta marker och dålig fågeltillgång.  
Älgjakten ligger för tidigt för att vi ska ha många marker att välja på. Vi får ta de datum som är 
möjliga före premiären. 
Kommande år så kanske vi kan få några skogsmarker i Ångermanland, det vore bra om vi hade 
provverksamhet i hela verksamhetsområdet. I år var vi i Bergs kommun med allt förutom det 
spår och vatten som arrangerades efter kusten.  
Markgruppen har byggt bra relation med några markägare vilket gör att vi har gott hopp om att 
det ska bli bättre och bättre med marktillgången trots att älgjakten är i vägen för oss. Om vi ska 
kunna få bättre och fler marker så kan medlemmen med tillgång till mark eller kontakter höra 
av sig till markgruppen och tipsa om möjliga marker. 
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Jag har haft dialog med Länsstyrelsen i Jämtland om att vi hundklubbar skulle kunna få ha något 
eller några områden för våra jaktprov efter den 25/8. På den förfrågan är svaret nej då det 
skulle innebär att vi skulle utestänga andra jägare de dagar vi skulle ha jaktprov mellan den 
25/8 och 1/9. Den största begränsningen för fjällprov under jakttid för oss är Länsstyrelsen i 
Jämtland samt älgjaktens startdatum. Inte samebyarna, de upplåter ju jakt på ”sina” marker 
under ovanstående period. 
Det här är mitt sista år som ordförande. Jag har varit i drygt 3 år. Man kan konstatera att det är 
skillnad på hur det var när jag började och nu när jag slutar. Året innan jag började som 
ordförande hade vi skyttar som fick fälla på våra prov. Jag hoppas att vi kan komma tillbaka till 
den ordningen. För den styrelse som kliver på den 7/3 2024 finns det saker att ta tag i. Jag tror 
att det vore bra om man kunde återskapa den ordning vi hade förut med prov under jakttid, 
åtminstone ha den ordningen som utgångspunkt för framtida arbete. 
Lars-Göran Nyhlén 
 
 

Provverksamhet: 
Ordinarie prov 
Under 2023 har vi haft 119 (146*) st starter på ordinarie fältprov, alla på fjäll, samt 54 (47*) st 
på eftersöksgrenarna. 
 
Jaktprov fjäll  
Vårprovet 2023 26-28/3 
Den 26/3 startade vårt 3-dagars vårprov. I år på nya marker eftersom det var oönskat av 
sameby och länsstyrelse att vi skulle vara efter Mittådalsvägen med omnejd. Vi genomförde 
vårt prov norr om Mittån på Mittådalens samebys marker. Fågeltillgången var inte så bra men 
det blev ju några pristagare i alla fall. 81 hundar var anmälda till start så det var ju populärt 
trots allt. 
Vi hade samling på morgonen på Bruksvallsliden och hade jaktprovsmiddag på restaurang 
Kerstins i Bruksvallarna. Anna Fors Ward höll i prisutdelningen och det blev en trevlig middag på 
lördag. På söndagen var det för kallt för start och provdagen ställdes in. 
Vi hade inte varit på de här provmarkerna tidigare och markerna var inte de bästa. Det skulle 
kunna vara betydligt bättre i april när vårsolen gör lite barfläckar och det är gott att leva. 
Kanske att vi ska ha lite vårträning här i april? 
Domare dessa 3 dagar som blev 2 var, Thomas Rihpa, Uli Wieser, Patric Bergström och Angelica 
Hammarström. 
Provledarna 
Lars-Göran Nylén och Anna Forsward 

 
Höstprov 
Jaktprov i Vemdalen och Tossåsen samt Glen 19-21/8 
Även under 2023 så genomfördes jaktprov i Tossåsen, markerna ovanför 
Tossåsebyn som vi testade under 2022 hade vi bra koll på men de nya 
markerna i Glen var ett oprövat kort som dock visade sig vara riktigt fina 
marker som vi inventerade i samband med träningen innan. Utöver statens 
marker hade markgruppen under 2023 skakat fram privat bolagsmark i 
Vemdalen. Jaktproven som genomfördes i Vemdalen, Tossåsen och Glen 
hade sammanlagt 119 startande under tre dagar. 
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Domare som dömde dessa dagar var Uli Wieser, Angelica Hammarström, 
Anders Håkansson samt Anders Braide. 
Provledare  
ÖKL och EKL Hans-Erik och i UKL Marie Louise Åhsell. 
 
Jaktprov Skog 
Skogsprov på marker kring Börtnan 22-23/8 
Vi fick marker av SCA till vårt ordinarie skogsprov. Lars-Göran Nylén var och inventerade ett 
område som var riktigt fint och hade ambitionen att inventera ytterligare ett område med Mia 
Umearus Kempe som var den andra som arbetade med planeringen för provet men vädret 
satte stopp för det. Mia gjorde sin provledaraspiranttjänst. När provet väl satte igång var det 
blött i markerna och liten fågeltillgång, men väder och föryngring är det inget att göra något åt. 
Vi hade samling på Åsarna skicenter på morgonen och vi hade ca 40 minuter att åka för att 
komma till det område som låg längst bort, ungefär vid Flåsjödammen. På tisdag kväll var vi 
några som käkade middag och hade det lättsamt och trevligt på Åsarna skicenter. Vi hade 3 
fulla provgrupper varje dag med 6 hundar i varje, det kanske borde vara 5 hundar och en 
provgrupp till. Det blir långa dagar och en del domare dömde 4 dagar på rad.  
Det var glest med pristagare på skogsprovet men en hund är värd att nämnas och det är 
Jägarhoppets Bedårande Saga som gjorde 4 starter på 4 dagar och hade fältbetyg 7 i alla 
starter. Det är en skaplig prestation. 
Domare dessa dagar var Angelica Hammarström, Uli Wieser, Anders Håkansson och Pär-Lars 
Cummings. Tusen tack. 
Provledarna 
Lars-Göran Nylén och Mia Umearus Kempe 
 
 
Eftersöksgrenarna 
Ordinarie eftersöksprov i Åsarna 9/7 
Årets första ordinarie eftersöksprov hölls i Åsarna. Provet genomfördes i 
varmt väder och det var skogsfågel i ett par spår som var utmanade för 
genomförandet en aning men på det stora hela bra flyt hela dagen. 
Domare för dagen var Roger Marklund och Thomas Rihpa, domarelev var 
Anna Fors Ward, provledaraspirant var Lillemor Ördell och utöver dessa 
hade vi Jessika Sedin, Sofie Johansson och Åsa Jonsson som funktionärer. 
Emma Svedberg och Göran Mattsson var provledare. Det var alltså ett rejält 
gäng som hjälptes åt för att få till en lyckad provdag. 
20 hundar kom till start, 8 unghundar, 11 öppenklassare och en elithund. 17 
hundar fick godkända resultat. 
Stort tack till markägare, funktionärer, domare, båtutlånare, bagerskor och 
alla som är inblandade i att skaffa/förvara apportvilt! 
 
Ordinarie eftersöksprov i Åsarna 16/7 
Årets tredje ordinarie eftersöksprov hölls i Åsarna. Provet genomfördes i 
blött väder. 19 hundar kom till start. Domarna var Patric Bergström vid 
spåret och Uli Wieser vid vattnet. Emelie Eriksson och Ingela Forslund 
genomförde aspirantprov under provet. Marie-Louise Åhsell var provledare. 
Stort tack till markägare, funktionärer, domare, båtutlånare, bagerskor och 
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alla som är inblandade i att skaffa/förvara apportvilt! 
 
Ordinarie prov i eftersöksgrenarna i Härnösand-Oringen den 9/7 
Provet flyttades från Oringen till Bjärtrå eftersom markägaren avverkat större delen av 
provmarken i Oringen. Det var en mycket bra spårmarker och en bra sjö för vattenarbetet i 
Bjärtrå. 
Domare var Mikael Sjöqvist, provledare i ökl och ekl var Carin Byström. Provledare i ukl var 
Anette Gustafsson, men det var ingen anmäld unghund så Anette blev ”ledig”.  
 Det var 11 ökl samt 4 ekl. Det var genomgående mycket bra resultat. Bästa ökl-ekipage blev 
Skottmakarens Brodhir – Hampus Stigbrand. Bästa ekl-ekipage blev Sångbergets Fraxe – Roger 
Sjödin.” 
 
 
Särskilda prov 
Klubben har haft sju särskilda prov på fjäll, fyra i skog, ett på fält och 15 i eftersöksgrenarna.  
Totalt har vi haft 156 (138) st provstarter på särskilda jaktprov under året.  
Fördelade enligt nedan. 
Jaktprov fjäll  
36 (13) st starter  
Jaktprov skog  
14 (14) st starter  
Eftersök  
98 (111) st starter  
Fält 
8 (0) st starter 

 

Viltspårmästerskap: 
Under året har 28 hundar startat, 19 i anlagsklass och 9 i öppen klass. Den stora ökningen beror 
bland annat på att vi fått två domare som numera redovisar sina resultat via SVK. Det är Ulrika 
och Rickard Zetterholm Vestlund, Lit. 

  
Det har varit duktiga hundar som deltagit, alla utom två hundar har blivit godkända i anlagsklass 
samt i öppen klass fick 6 ett 1:a pris och en hund ett 2:a pris. 10 i anlagsklass samt 3 i öppen 
klass tillhörde SVKs raser. Övriga var både jakt- och sällskapshundar. Till årets bästa JVVK-hund 
med inteckning i Viltspårtallriken blev KV Rodedalens Arawaza med ägare och förare Katarina 
Stenvall. 

  
Till Viltspårmästaren blev KV Rodedalens Arawaza med Katarina Stenvall uttagen. De hade inte 
riktigt turen på sin sida på provdagen, det blev ett 2:a pris ökl. Provet avgjordes lokalt på ett 
antal ställen i Sverige. Domarna hade sedan en telefonkonferens där vinnaren utsågs. KV 
Sångbergets Ättja, Ulrika och Rickard Zetterholm Vestlund, Lit, hade som fjolårets vinnare en 
friplats i årets tävling. De lyckades inte vinna igen, men blev placerad tvåa. 

 
Utställning 

Intresset för att ställa ut sin hund i Östersund är fortsatt stort och denna gång var 88 hundar 
anmälda vilket troligen är ett rekord. Eftersom maxantalet hundar en domare får döma på 
en dag är 80 fick vi ta hjälp av ytterligare en domare. Aina Lundmark dömde alla raser utom 
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Kleiner Münsterländer som dömdes av Arvid Göransson. Det var en varm dag med strålande 
sol och förutom att få sin hund bedömd ett utmärkt tillfälle att träffa gamla och nya bekanta. 
 
Antal anmälda hundar: 
Ungersk Vizsla, korthår 1 st 
Kleiner Münsterländer 10 st 
Långhårig Vorsteh 4 st 
Strävhårig Vorsteh 9 st 
Korthårig Vorsteh 64 st 
 
BIR/BIM hundar 
Kleiner Münsterländer 
BIR, Kölripans Lecia 
Äg: Maria Dillner 
 
BIM, Snöyrans Rafael 
Äg: Jens och Anna Kågström 
Långhårig Vorsteh 
 
BIR, Krokuttjärnens Jazz 
Äg: Sofie Johansson 
 
BIM, Krokuttjärnens Snoa 
Äg: Marie-Louise Åsell 
Strävhårig Vorsteh 
 
BIR, Arka 
Äg: Katarina Farm Nordlander 
BIM, Mälarens FD- Soldier Boy 
Äg: Annie Öhman 
Korthårig Vorsteh 
 
BIR, Sångbergets Böna 
Äg: Anna Fors Ward 
 
BIM, Alfafjällans Dalve 
Äg: Johan Eriksson 
 
I finalringen placerades Kölripans Lecia ägd av Maria Dillner som 2:a i Gruppfinalen och 
Rodedalens Kari Traa Ägd av Gertrud o Kent Danielsson som etta i Avelsklassen. 
 

Träningsdagar  
Hundträningen i Mittådalen 13-15/3 samt 20-22/3 
Under sex dagar i mars anordnade SVK JV hundträning på de nya markerna 
runt Flatruet. I delvis besvärliga förhållanden, framför allt under första 
träningsveckan, genomföres hundträningen av nästan 50 olika individer från 
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6 olika lokalavdelningar. På träningen gavs hundar möjlighet att testa sina 
kunskaper på ripa samt känna på underlaget inför det vårprov som 
genomfördes senare på samma marker. 
Nya marker är nya utmaningar för samtliga deltagare och oss som arrangör. 
Fåglar hittades dock av många hundar under dessa dagar på samtliga marker 
trots att de marker närmast mittådals byn var svårast att hantera för 
markvisare och hundarna då föret varierade kraftigt. På grund av läget på dessa 
marker och där deltagare är mycket utsatta för vädrets makter så avser inte 
styrelsen för SVK JV att genomföra träning på dessa marker under 2024. 
Tillstånd har däremot givits att vara på de gamla träningsmarkerna i 
Mittådalen. 
Tack till de markvisare som ställde upp för att träna sina och andras hundar 
under dessa dagar. 
 
Hundträningen i Tossåsen, Glen och Vemdalen 16-18/8 
För andra året i rad genomfördes hundträning i Tossåsen, detta år hade vi 
utökat med två marker till i Glen. Totalt 43 olika hundar tog chansen att 
slipa sina färdigheter inför kommande jakt- och provår. Vädret var under 
träningsdagarna utmärkt till bra och samtliga marker kunde det påvisas 
fåglar för deltagarna trots att det rapporterats om ett betydligt sämre fågelår. 
Utöver marken i Glen så hade vi även tillgång till en privat bolagsmark i 
Vemdalen som en grupp tränade på en av dagarna. 
Tack till de markvisare som ställde upp för att träna sina och andras hundar 
under dessa dagar 

 
 

Träningsgrupper 
Träningsgrupper har varit aktiva i olika utsträckning på de olika orterna. 
 

Markgruppen 
Under Hösten 2022 så bildades en markgrupp som hade som mål att  

• Finna nya möjligheter för våra verksamheter 

• Förse styrelsen i SVK JV med alternativ som de kan fatta beslut kring 

• Ansöka hos LST avseende marker 

• Föra kommunikation med övriga hundklubbar 

 
Markgruppen har under 2022 och 2023 genomfört följande aktiviteter 

• Haft Samråd med Övriga hundklubbar 

• Haft Samråd med LST 

• Haft Samtal med samebyarna,Mittådalen och Tåsssåsen 

• Skapat gemensam skrivelse till Tåssåsen ”ÖK om träningsområden” 

• Samtalat med privata aktörer, SCA/Holmen med flera 

• Ansökt avseende vårträning, vårprov, höstträning och höstprov. 

• Medverkat i gemensamskrivelse till regeringen. 

• Medverkat i överklagan avseende nytt jaktbeslut. 
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• Genomfört presentation om status på klubbens medlemshelg.  

Arbetet har resulterat i följande 

• 5 st Fjällprovmarker tillgängliga 16/8-21/8 för Träning och Provverksamhet 

• Informerat styrelsen om obegränsade tillgångar av skogsmark 

• Informerat HS i SVK dåvarande och nuvarande om status och de svårigheter som SVK JV 

har att få fram provmarker. 

• Ansökan om vårträning och vårprov i mittådalen under mars månad 2024 har godkänts 

av länsstyrelsen- 

Den gemensamma skrivelsen från samtliga hundklubbar har lämnats obesvarad av samtliga 
som mottagit den och ingen reaktion har lämnats från varken politiskt håll eller andra 
intresseorganisationer. Överklagan till regeringen avslogs med motiveringen att 
”Hundträningen likställs med jakt och jaktbeslut kan endast överklagas av samebyar” Den 
skrivelse som skickats till Tossåsens sameby om ÖK om träningsområden som i princip skulle 
kunna medföra att beslutet om Gräftåvallen skulle kunna vändas åter som träningsmark har ej 
besvarats ifrån samebyn. 
Markgruppen har bestått av Anna Klockervold, Patrik Bergström, Anna Benz och Hans-Erik 
Johansson 
 

Medlemshelg  
Medlemshelgen gick av stapeln helgen den 17 – 18 juni. 
Vi började lördagen med att träffas i Kluk, Trångsviken, hos Ulrika Andreasson och hennes 
renar. www.ullisorudolf.se Här fick vi se och lära om renrenhetsträning. Arbetet var att flytta 
fokus från renarna och med hjälp av konsekvent belöning få hunden att ignorera renarna. Man 
kan förklara det som en typ av ”skvallerträning”. En deltagare som tränat detta för flera år 
sedan förklarade att det fortfarande fungerar väl i praktiken på fjället. En väldigt lärorik dag! 
Boendet var även detta år bokat hos Ol-jons stugby i Hallen där det också fanns plats för tält 
och husvagnar. Innan middagen hanns det med några lekaktiviteter med hundarna i anknytning 
till stugorna. Middagen hölls på Hallgården där vi åt gott, umgicks och presenterade årets 
vinnare av vandringspriserna.  
Söndagens aktiviteter hölls hos ForsWard Hund och Jakt i Getåsen. 
Där började vi dagen med kaffe och information ifrån Markgruppen om deras arbete. 
Därefter var det dags för klubbmästerskap i skytte och apportering. Dagen avslutades med 
lunch och prisutdelning. 
Klubbmästare Apport 2023: Ingela Forslund med Alfafjällans Snöa 
Klubbmästare Skytte dam: Jessika Sedin 
Klubbmästare Skytte herr: Krister Öst 
Tack för en trevlig helg och hoppas vi ses 2024 igen! Kom gärna med förslag på aktiviteter till 
medlemshelgen! 
 
 
Tack! 

 
Styrelsen vill rikta ett stort tack till alla medlemmar som ställt upp och deltagit vid samt arbetat 
för avdelningens utställning, prov, träningar och övrig verksamhet under året som gått! 
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För styrelsen 
 
 
 
Lars-Göran Nyhlén Marie-Louise Åhsell Ain Liivlaid 
Ordförande  Ledamot  Ledamot  
 
 
 
 
Emma Fors  Annichen Kringstad  
Ledamot  Ledamot   


